
 1 

Protokół Nr 49 
z posiedzenia czterdziestej dziewiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 01.07.2010r. 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku przy ulicy Pocztowej 2. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /jedn.tekst Dz.U. Nr 142 
poz. 1591 z późn. zm./ 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska – Zawieja 
3. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
4. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 
5. Dyrektor zakładu Gospodarki Komunalnej 
    w Więcborku      - Piotr Węgrzyn 
6. Przewodnicząca ZNP     - Ewa Pirzgalska 
7. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
8. Redaktor „Radio Weekend”    - Maciej Bór 
9. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
10. Zastępca Komendanta Powiatowego PSP   - mł. bryg. mgr inŜ. Maciej Suchomski 
11. Komendant Powiatowy Policji     - mł. insp. mgr inŜ. Dariusz Łosin 
12. Kierownik Posterunku Policji w Więcborku   - mł. asp. Krzysztof Milachowski 
13. Przewodniczący WZZ „ Solidarność – Oświata”  - Marek Libera 
14. Referent Urzędu Miejskiego     - M. Kotarak 
15. Kierownik Referatu ds. Inwestycji, Planowania  
     Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami - M. Bąk 
16. Kierownik Działu Pomocy Środowiskowej  
     i Instytucjonalnej Miejsko-Gminnego Ośrodka  
     Pomocy Społecznej w Więcborku   - I. Szmaglińska 
 
 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
 
Porządek obrad przewidywał: 

 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołów z XLVII i XLVIII sesji Rady Miejskiej. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o podejmowanych działaniach  
w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
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6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Ocena sytuacji na odcinku Bezpieczeństwa Publicznego i PrzeciwpoŜarowego na terenie gminy 
Więcbork.  
- Dyskusja 
8. Informacja Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej dotycząca realizacji zadań związanych 
z:  
a) Rozprowadzaniem sieci wodociągowej oraz modernizacji stacji wodociągowej  
na terenie gminy Więcbork. 
b) Podłączeniami nowych uŜytkowników do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. 
c) Aktualnej sytuacji ekonomiczno-finansowej Zakładu. 
- Dyskusja 
9. Wnikliwa analiza dotycząca zakresu problematyki wynikającej z arkuszy organizacyjnych  na 
rok szkolny 2010/2011 w szkołach samorządowych na terenie gminy Więcbork – przedstawiona 
przez Dyrektora BOOS. 
- Dyskusja 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Więcborku,  
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  
w Mieszkaniach Chronionych w Więcborku, 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu Konsultacji z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 5 ustawy o działalności poŜytku 
publicznego i wolontariacie aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 
statutowej tych organizacji, 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-
Pomorskiego w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji 
Regionalnego Zespołu Opieki Paliatywnej – Dom Sue Ryder w Bydgoszczy,  
14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Sołectwa Adamowo  
i uchwalenia Statutu tego Sołectwa oraz zmiany niektórych innych uchwał, 
15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw Gminy 
Więcbork,  
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 
nieruchomości połoŜonej w Nowym Dworze stanowiącej własność Skarbu Państwa – Agencji 
Nieruchomości Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy, 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ i przyznanie pierwszeństwa  
w nabyciu ułamkowej części działki połoŜonej w Sypniewie, 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej  
w Więcborku przy ul. Mieczysława Wągrowskiego, 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej  
w Więcborku przy ul. Gdańskiej,  
20. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia przedszkola samorządowego prowadzonego 
przez Gminę Więcbork, 
21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, wysokości opłat  
za parkowanie i sposobu pobierania opłaty, 
22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miasta Więcbork 
na lata 2010-2015. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2010 r.  
24. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
25.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
26. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
27. Zakończenie. 
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Ad.3  Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokoły z XLVII i XLVIII  sesji 
zostały napisane, osobiście je  przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji poprawek  
do nich nie wniesiono. Zapytał, czy ewentualnie teraz ktoś z radnych ma jakieś uwagi  
do protokołów. Takowych nie zgłoszono, zatem poprosił o ich  przegłosowanie. 
 

Protokoły przyj ęto jednogłośnie 

Ad.4  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 

21.05.2010 – zapoznanie się z przebiegiem prac związanych z rozprowadzeniem sieci 
wodociągowej w Sołectwie Frydrychowo. Wizji lokalnej dokonałem z udziałem Dyrektora 
Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

21.05.2010 – udział w Wieczorze Poezji zorganizowanym przez Miejsko-Gminną Bibliotekę 
Publiczną w Mroczy i Więcborku 

23.05.2010 – udział w uroczystości Powiatowego i Gminnego Dnia StraŜaka: Organizatorzy: 
Zarząd Oddziału Powiatowego Ochotniczych StraŜy PoŜarnych w Sępólnie Kr. i Zarząd Oddziału 
Gminnego Związku ochotniczych StraŜy PoŜarnych w Sośnie. 

25.05.2010 – udział w uroczystości z okazji Powiatowego Dnia Matki, Miejsce imprezy: Gminny 
Dom Kultury w Sośnie 

28.05.2010 - udział w uroczystości gminnej z okazji Dnia Matki, miejsce imprezy – świetlica 
wiejska w Dorotowie 

28.05.2010 – udział w uroczystości z okazji 100-lecia Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Sypniewie  
i przekazanie sztandaru: Organizator imprezy: Zarząd Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Sypniewie. 

1.06.2010 – udział w uroczystości nadania szkole imienia – Księdza Jana Twardowskiego  
w Zespole Szkół w Jastrzębcu. 

14.06.2010 – zapoznanie się z przebiegiem prac związanych z rozprowadzeniem sieci 
wodociągowej na terenie sołectwa Jastrzębiec z udziałem dyrektora ZGK 

15.06.2010 – zapoznanie się z przebiegiem prac związanych z zakładaniem polbruku na ulicy 
Krasickiego w Więcborku. Prace wykonywane są systemem gospodarczym – brygada działająca 
przy Urzędzie Miejskim. 

17.06.2010 – udział w spotkaniu u Burmistrza Więcborka zorganizowanym przez Zarząd Gminny 
Kombatantów poświęconym wręczeniu odznaczeń zasłuŜonym dla tej organizacji. 

19.06.2010 – udział w imprezie zorganizowanej przez Zarząd Powiatowej Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej w Sępólnie Kr. w ramach zawodów sportowo-poŜarniczych 

21.06.2010 – udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej oraz Komisji 
Inwentaryzacji, Wspierania Inicjatyw dotyczących Rynku Pracy i Promocji oraz Handlu i Usług. 
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Porządek posiedzenia: a) ustosunkowanie się projektanta Pana Eckerta do przedstawionych uwag 
dotyczących złych rozwiązań funkcjonowania parkingu przy ul. Wodnej w Więcborku 

23.06.2010 – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej: Porządek obrad:  
a) zaopiniowanie przedstawionych projektów uchwał; b) występujące problemy na terenie miasta  
i gminy Więcbork oraz proponowane sposoby i środki niezbędne do ich rozwiązania 

23.06.2010 – udział w uroczystości poświęconej wręczeniu uczniom szkół samorządowych nagród 
za uzyskanie najlepszych wyników w nauce i sporcie 

26.06.2010 – udział w Wieczorze Świętojańskim, miejsce: świetlica wiejska w Puszczy 

26.06.2010 – udział w XIV spotkaniu Rodzin Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku 

28.06.2010 – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty i Sportu, porządek obrad: a) zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie Regulaminu Konsultacji z organizacjami pozarządowymi  
i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 5 ustawy o działalności poŜytku publicznego  
i wolontariacie aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji; b) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za świadczenia przedszkola 
samorządowego prowadzonego przez Gminę Więcbork, c) zapoznanie się z załoŜeniami arkuszy 
organizacyjnych szkół, d) zapoznanie się  planem zamierzeń dotyczących promocji gminy,  
e) zapoznanie się z planami zagospodarowania plaŜy miejskiej oraz stanem prac dotyczących 
realizacji projektu budowy ścieŜki rowerowej oraz rozbudowy zaplecza sportowego na stadionie 
miejskim oraz budynku socjalnego przy stadionie w Sypniewie 

29.06.2010 – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej, porządek obrad: a) zaopiniowanie projektu 
uchwały w  sprawie utworzenia Sołectwa Adamowo i uchwalenie Statutu tego Sołectwa oraz 
zmiany niektórych innych uchwał, b) zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  
w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw Gminy Więcbork, c) zaopiniowanie projektu uchwały  
w sprawie uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku,  
d) Sprawy róŜne 

30.06.2010 – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów, porządek obrad: a) zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2010 r., b) zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie zaciągnięcie kredytu, c) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 
ustalenia strefy płatnego parkowania, wysokości opłat za parkowanie i sposobu pobierania opłaty, 
d) sprawy róŜne 

30.06.2010 – zapoznanie się z przebiegiem prac związanych z realizacją zadań inwestycyjnych: 
* sieci wodociągowej, * z układaniem polbruku na ul. Krasickiego 

współudział w załatwianiu wszelkich spraw na bieŜąco w Biurze Rady Miejskiej 

Ad.5 Informacja Burmistrza Wi ęcborka o pracy w okresie między sesjami. 

21.05.2010 – udział w Wieczorze Poezji zorganizowanym przez Miejsko-Gminną Bibliotekę 
Publiczną w Mroczy i Więcborku 

23.05.2010 – udział w uroczystości Powiatowego i Gminnego Dnia StraŜaka w Sośnie. 
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26.05. 2010 – Konwent Burmistrzów Urzędzie Wojewódzkim. Tematem poruszanym na spotkaniu 
była sytuacja powodziowa w naszym województwie. Nie zostaliśmy tak dotknięci jak inni jednak 
zgłaszaliśmy konieczność udraŜniania cieków wodnych i odpowiedniego przepływu środków 
finansowych na te inwestycje. 

27.05.2010 – podpisanie aktu notarialnego w Bydgoszczy. ANR rolnych przekazała nam grunty 
pod boiska. 

28.05.2010 - udział w uroczystości gminnej z okazji Dnia Matki 

28.05.2010 – udział w uroczystości z okazji 100-lecia Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Sypniewie  
i przekazanie sztandaru 

1.06.2010 – udział w uroczystości nadania szkole imienia – Księdza Jana Twardowskiego  
w Zespole Szkół w Jastrzębcu. 

05.06.2010 – impreza integracyjna w Witunii 

07.06.2010 – wraz z Wiceprzewodniczącym Kosiniakiem udaliśmy się do Torunia na spotkanie  
z Marszałkiem w sprawie granic i ograniczeń wynikających z połoŜenia na terenie parku 
krajobrazowego. Nasz wniosek nie został oceniony ani pozytywnie, ani negatywnie. Ma zostać 
uzupełniony o analizę wartości przyrodniczych na terenie planowanego wyłączenia. 

15.06.2010 – szkolenie w Toruniu organizowane przez Szkołę Policyjna w Szczytnie poświęcone 
poprawie bezpieczeństwa publicznego i tworzenia bezpiecznych przestrzeni publicznych.  
Po szkoleniu wraz ze Starostą udaliśmy się na spotkanie z Marszałkiem. Dowiedzieliśmy się,  
Ŝe pomimo obietnic i podpisania listu intencyjnego Urząd Marszałkowski nie zabezpieczył 
środków wysokości 70 tys. na dokumentację dot. przebudowy ul. gdańskiej w związku z budową 
ronda. Sytuacja miała zostać naprawiona na sesji Sejmiku Województwa. 

17.06.2010 – udział w spotkaniu u Burmistrza Więcborka zorganizowanym przez Zarząd Gminny 
Kombatantów poświęconym wręczeniu odznaczeń zasłuŜonym dla tej organizacji. 

18.06.2010 – Konferencja zorganizowana przez Uniwersytet Kazimierza Wielkiego poświecona 
Krajnie. 

19.06.2010 – udział w imprezie zorganizowanej przez Zarząd Powiatowej Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej w Sępólnie Kr. w ramach zawodów sportowo-poŜarniczych 

21.06.2010 – wraz ze Skarbnikiem udałem się do Torunia na podpisanie aneksów umów  
na budowę kanalizacji. Po powrocie uczestniczyłem w posiedzeniu Rady ZGK 

22.06.2010 – spotkanie w Nakle w Energetyce, poświęcone sprawom oświetlenia ulic. Nie mam 
jednak dobrych informacji. Energetyka stoi na stanowisku, Ŝe to my mamy wybudować 
oświetlenie i przekazać energetyce. 

23.06.2010 – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej. 

26.06.2010 – Noc Świętojańska  w Więcborku  i Puszczy 
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28.06.2010 – udział w części posiedzenia Komisji Oświaty i Sportu oraz spotkanie  
z przedstawicielami gazowni. 

30.06.2010 – udział w Komisji BudŜetu i Finansów. 

Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna B. Bury  w pierwszej kolejności podziękowała pracownikom urzędu za pomoc  
w zorganizowaniu boiska do siatkówki. W pierwszej interpelacji zwróciła uwagę, Ŝe mieszkańcy 
ulicy Brzozowej, nr 1,2,3 nie są podłączeni do kanalizacji, pomimo, Ŝe składali pisemną prośbę  
na ręce urzędników. Druga interpelacja: przy moście łączącym jeziora wycięto krzaki i to wszystko 
leŜy w wodzie i przy moście. Więcbork nie jest przygotowany na przyjęcie gości. 
 
2. Radny I. Balcer  prosił o zabezpieczenie drzwi w Bibliotece Miejskiej. Komisja Rewizyjna  
w związku z prowadzoną kontrolą w obiekcie stwierdziła złe zabezpieczenie drzwi w budynku. 
 
3. Radna J. Fiedler w pierwszej interpelacji zwróciła się z prośbą o kilka ławek w mieście, 
dokładnie przy ul. I Armii WP w kierunku bloków oraz kosze na śmieci.  Druga interpelacja 
dotyczyła ustawienia kosza na szkło na ul. Ogrodowej. Trzecia interpelacja dotyczyła dziurawych 
jezdni na ul. Hallera, Wyzwolenia i Pocztowej. 
 
4. Radny S. Szchwartz zwrócił uwagę na  zaśmiecone rowy. „Nie wiem jak dotrzeć  
do mieszkańców” - powiedział.  
 
5. Radny R. Mroczkowski zwrócił się z prośbą o gruz i wyrównanie drogi na Osiedlu 
Słonecznym w Więcborku, która została rozmyta po tegorocznych deszczach. 
 
6. Radny S. Piłka zwrócił się z prośbą o wykoszenie zarośniętych torów przy przejazdach 
drogowych, którymi jeŜdŜą pociągi. Chodzi o trasę kolejową Nakło – Więcbork – Sępólno Kr.  
w Sołectwie Borzyszkowo, Czarmuń, Runowo Kr. jest to bardzo niebezpieczne dla kierowców. 
 
7. Radna G. Sowińska zapytała kto odpowiada za porządek na Łopienniku, w Lasku Miejskim 
oraz części lasów państwowych przylegających do jeziora. Proszę o wyjaśnienie kto i gdzie 
odpowiada za porządek - powiedziała. 
 
8. Radny J. Urbaniak do pytania p. GraŜyny dołączył miejsce za parkingiem na Nakło. 
 
9. Radny J. Kosiniak stwierdził, Ŝe w świetlicy wiejskiej w Zakrzewskiej Osadzie  
są nieprawidłowości – pofalowana podłoga. Prosiłbym, aby w ramach gwarancji czy rękojmi  
to uzupełnić. Proszę równieŜ o drzwi pełne w świetlicy w Zakrzewku, od strony jeziora. stawione 
są tam drzwi przeszklone co moŜe dać moŜliwość włamania się do środka i wyrządzenia szkód. 
Chciałbym równieŜ zapytać jak posuwają się sprawy związane z drogą 12 Apostołów. Wiem,  
Ŝe jeden odcinek nie został skomunalizowany. Kolejne pytanie związane jest z działką przy 
świetlicy w Zakrzewku, którą gmina dzierŜawi od Nadleśnictwa. Czy gmina poczyniła starania,  
aby wykupić te działkę? Kolejna sprawa to chodniki w Więcborku, zwłaszcza przy drogach 
wojewódzkich są zaniedbane (np. ul. Pocztowa). Proszę wystąpić z pismem do Zarządu Dróg,  
do Marszałka aby spowodować remont, a nawet odbudowę tych chodników. Z bezpieczeństwem 
związana jest teŜ budowa chodnika w Witunii na trasie Więcbork – Sypniewo. Jak wygląda sprawa 
tego chodnika. Problemem jest zablokowane miasto przez samochody stawiane na ulicach. 
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Rozwiązaniem mogłoby być wysypanie placu prze Urzędem gruzem. Pomocnym mógłby okazać 
się patrol policyjny. 
 
10. Radny W. Kuszewski zadał pytanie związane z ul. Wyzwolenia. W zeszłym roku zrobiony 
został nowy chodnik przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Nie wiem czy jako radni mieliśmy wpływ 
na jego wykonanie. UwaŜam, Ŝe brakuje tam pasa zieleni. Jest tylko piach. Myślę, Ŝe nieduŜym 
nakładem finansowym moŜna tam posiać trawę. W związku z uwagami do parkingu kolejna 
sprawa dotyczy projektu na budowę ronda. Chciałbym, aby Pan Burmistrz zorganizował spotkanie 
z radnymi i zapoznał nas z projektem i zasadami organizacji ruchu. Jeśli moŜna wprowadzić jakieś 
poprawki to tylko na etapie planowania. Chcemy uczestniczyć w projekcie tworzenia i decydować 
o tym co ma powstać i gdzie.  
Na poprzedniej sesji  podjęto uchwałę w sprawie sprzedaŜy gruntu pod garaŜem na ul. Gdańskiej. 
Wpłynęło pismo mieszkańca z tej ulicy. Poinformowano nas na komisji oraz sesji, Ŝe garaŜ 
znajdujący się na działce jest murowany. Zgodnie z art. 231 Kodeksu Cywilnego, zgodnie  
z prawem Rada podjęła taką, a nie inną decyzję. Po otrzymaniu informacji od mieszkańca  
pojechałem i zobaczyłem, Ŝe jest to garaŜ blaszany. Jeśli jesteśmy informowani przez pracownika 
urzędu o jakimś stanie faktycznym to nie mamy obowiązku sprawdzania tej informacji. GaraŜ ten 
jest drugim dopisanym do mieszkania tej pani. Mieszkańcy sprzeciwiają się temu, poniewaŜ w tym 
miejscu brakuje garaŜy. W pierwotnej wersji miała być opinia Wspólnoty Mieszkaniowej. Później 
juŜ takiej opinii nie było. Proszę o wyjaśnienie sprawy. 
 
11. Radny S. Piłka zgłosił, Ŝe problem paneli podłogowych jest nie tylko w Zakrzewskiej 
Osadzie, ale równieŜ w Puszczy i Borzyszkowie. Trzeba przejrzeć wszystkie świetlice w Gminie. 
 

Ad.7 Ocena sytuacji na odcinku Bezpieczeństwa Publicznego i PrzeciwpoŜarowego na terenie 
gminy Więcbork – Dyskusja. 

Informację zgodną z załącznikiem Nr 1 przedstawił Kierownik Posterunku Policji –  
K. Milachowski.  

Komendant Powiatowy Policji - Dariusz Łosin poinformował zebranych, Ŝe złoŜył wniosek  
o zwolnienie w związku z nabyciem praw emerytalnych. 

Informację o bezpieczeństwie przeciwpoŜarowym zgodną z załącznikiem Nr 2 złoŜył Zastępca 
Komendanta Powiatowego PSP-  Maciej Suchomski. Informacja została uzupełniona przez Druha 
S. Posieczka, który przedstawił wydatki Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Więcborku – załącznik  
Nr 3 do protokołu. Dodał równieŜ, Ŝe straŜacy uczestniczą w zawodach sportowo-poŜarniczych 
na szczeblu gminnym i powiatowym zajmując wysokie miejsca. Wspomniał równieŜ,  
Ŝe wyremontowano samochody i przystosowano je do celów poŜarniczych w jednostkach  
w Zapartowie, Runowie, Zakrzewku, Lubczy, Sypniewie i Więcborku. Do wyposaŜenia została 
jeszcze jednostka w Pęperzynie i Jastrzębcu, ale niestety ten rok nie pozwoli na to z uwagi  
na ograniczone środki finansowe. Wspomniał równieŜ o Jubileuszu 100-lecia OSP Sypniewo  
i podziękował wszystkim, którzy zaangaŜowali się w przygotowanie uroczystości. 

Przewodniczący J. Kujawiak podziękował za pełną informację o stanie bezpieczeństwa w naszej 
gminie i otworzył dyskusję. 
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I. Balcer zwrócił się z pytaniem do Druha Posieczka. Prezesi jednostek złoŜyli w miesiącu 
wrześniu zapotrzebowanie do budŜetu. Czy Prezydium rozpatrzyło te wnioski? Czy prezesi 
otrzymali odpowiedzi? Wykonanie budŜetu jest bardzo wysokie. 

S. Posieczek odpowiedział, Ŝe odbyło się jedno posiedzenie zarządu. Na pytanie stawiane przez 
Druha Balcera nie odpowie. Dzisiaj został poproszony przez Prezesa o przedstawienie 
sprawozdania finansowego na sesji. 

Radna J. Fiedler zapytała jakie kary spotykają motocyklistów poruszających się po mieście  
z nadmierną prędkością. 

Na pytanie odpowiedział Komendant Dariusz Łosin – Jest to problem dla Policji. Odpowiadają tak 
samo jak inni kierowcy. Często jednak hałas jaki wywołują nie jest zbieŜny z prędkością. 
Proponuję, aby porozmawiała Pani z Kierownikiem i podała daty, godziny i ulice. 

Radna G. Sowińska zwróciła uwagę na nieprawidłowe parkowanie i tarasowanie ulic. Jakie 
rozwiązania moŜna zaproponować. Czy efektu nie przyniosłyby kary? Pouczenia nie przynoszą 
oczekiwanego skutku. 

Komendant D. Łosin odpowiedział, Ŝe rzeczywiście pouczenia nie przynoszą skutku i trzeba chyba 
przejść o szczebel wyŜej i stosować mandaty. Ale oczywiście kary to tylko jedna z form. MoŜna 
np. dać szansę tym kierowcom i budować infrastrukturę, budować parkingi. 

G. Sowińska zauwaŜyła, Ŝe na ul. Strzeleckiej jest parking. I tutaj naleŜy się zastanowić nad 
oznakowaniem, karaniem i wysyłaniem patroli w odpowiednim czasie. 

Komendant D. Łosin zwracając się do Kierownika Posterunku Policji stwierdził, Ŝe są zatem dwa 
kierunki: oznakowanie i represje. 

Kierownik Posterunku K. Milachowski odpowiedział, Ŝe Ŝadne zgłoszenie nie jest pozostawione 
bez rozpatrzenia. 

G. Sowińska zapytała czy wystarczy samo zdjęcie. 

K. Milachowski odpowiedział, Ŝe nie. Musi być oznaczony czas i miejsce popełnienia 
przestępstwa. 

S. Posieczek zwrócił uwagę na utrudnienia wyjazdu z ul. Strzeleckiej wozu bojowego. Podkreślił, 
Ŝe ulica ta powinna być przejezdna. 

Więcej pytań ze strony radnych nie było, więc J. Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej 
podziękował gościom za udział w sesji i wnikliwą analizę. Podsumował, Ŝe bezpieczeństwo 
publiczne i przeciwpoŜarowe nie budzi Ŝadnych zastrzeŜeń. 
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Ad.8 Informacja Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej dotycząca realizacji zadań 
wynikaj ących z: a) rozprowadzaniem sieci wodociągowej oraz modernizacji stacji 
wodociągowej na terenie gminy Więcbork, b) podłączeniami nowych uŜytkowników do sieci 
wodociągowej i kanalizacyjnej, c) aktualna sytuacja ekonomiczno-finansowa Zakładu. 

Z tematem radni zostali zapoznani przez Dyrektora ZGK – Piotra Węgrzyna. Do informacji 
stanowiącej załącznik Nr 4 Dyrektor dodał, Ŝe w tym roku z uwagi na długą zimę prace zostały 
rozpoczęte późno. Mieszkańcy rachunki otrzymali w maju, następny odczyt będzie w czerwcu  
i wtedy będzie wiadomo jak wygląda sytuacja finansowa. 

Przewodniczący RM – J. Kujawiak stwierdził, Ŝe ZGK otrzymał „wędkę”, ale „ryby” muszą łowić 
sami. Wszystkie sołectwa są obecnie zwodociągowane. Został jeszcze Zakrzewek i 12 Apostołów 
oraz tzw. „odpryski”. Tak samo idziemy do przodu z siecią kanalizacyjną. Po podłączeniu 
powinien być przelicznik - ile wody tyle ścieków. Zrobiliśmy pierwszy krok. JuŜ w jednym 
sołectwie nie ma dopłat do wywozu nieczystości. I tak będzie wszędzie tam, gdzie będzie 
wybudowana kanalizacja. 

Radna G. Sowińska zapytała z czego wynikają niepodłączone posesje. Czy wynika to z braku 
czasu ZGK, czy jest związane z ociąganiem się właścicieli posesji. Drugi pytanie: czy ZGK ma 
prawną moŜliwość wymuszania przyłączeń oraz trzecie pytanie: czy komisja, która gorliwie 
odwiedzała mieszkańców ul. Strzeleckiej równie gorliwie odwiedziła posesje gdzie kanalizacja jest 
juŜ od kilku lat. Mam równieŜ pytanie związane z analizą działalności ZGK – otóŜ czy jest  
to ewidencja księgowa czy wydatkowa. To by wiele wyjaśniło i zaraz powiem o co chodzi. 

P. Węgrzyn odpowiedział, Ŝe część przyłączy ludzie wykonywali we własnym zakresie. Komisję 
powołuje Burmistrz. ZGK jest zarządcą tego co przekazuje Gmina. Nie ma więc takich 
moŜliwości, aby zmusić właściciela posesji do wykonania przyłącza. Komisja nie podlega mnie. 
Robi to do czego została powołana. Nie rozumiem ostatniego pytania. Są koszty i dochody.  
Jeśli koszty są wyŜsze jak dochody jest strata. Tak to rozumiem. 

Skarbnik Gminy – W. Rembelski wyjaśnił, Ŝe Dyrektor mówił o rentowności działalności,  
o zyskach. Wydatek nie ma znaczenia. Bierze się pod uwagę przychody i koszty - według. 
ewidencji księgowej.  

Przewodniczący RM J. Kujawiak wyjaśnił, Ŝe w odniesieniu do kontroli to Komisja nasiliła swoje 
działanie. W sierpniu będzie na sesji pełna informacji Kierownika referatu i wtedy teŜ będziemy 
mieli pełny obraz sytuacji. Wydaje mi się, Ŝe luki są tam, gdzie brakuje przyłączy do sieci. 

Radna G. Sowińska zapytała czy działalność usługowa spółki moŜe generować straty. Jak wygląda 
to z punktu prawa. Mówił Pan, Ŝe nie mogliście wejść z usługami, jeśli czegoś nie moŜna robić  
to dlaczego generuje to straty. MoŜe niewielki, bo rzędu 2 tys. zł., ale zawsze. Wywóz nieczystości 
płynnych przed miesiącem kwietniem generował straty rzędu straty 20%. Jeśli jest problem to czy 
działalność taka ZGK musi wykonać? Dlaczego jest tak duŜa róŜnica w miesiącach poprzednich. 
Dalej  innego rodzaju działalność (oczyszczalnia ścieków, wodociągi, wywóz nieczystości 
stałych), proszę Pana Dyrektora o wyjaśnienie czy chodzi o wysypisko śmieci czy składowisko 
odpadów – wzrost kosztów w miesiącu kwietniu: na oczyszczalni ścieków od stycznia do marca 
było 73 tys. zł., a w kwietniu  82 tys. zł. i analogicznie wodociągi 2 tys. zł., wywóz nieczystości 
stałych z 23 tys. zł. do 40 tys. zł. i wysypisko z 22 tys. zł. do 30 tys. zł. 
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P. Węgrzyn wyjaśnił, Ŝe strat nie moŜe mieć spółka na koniec roku i będziemy robili wszystko, 
aby do tego nie dopuścić. W ciągu roku zdarzają się jednak róŜne sytuacje np. awarie. W ubiegłym 
roku byliśmy w gorszej sytuacji. Analizowałem koszty wywozu nieczystości płynnych. Przyczyną 
była źle zaksięgowana awaria przepompowni. Wydałem polecenie, aby nie księgować awarii  
w wywozie nieczystości płynnych tylko na oczyszczalni ścieków. Wysypisko śmieci  
czy składowisko odpadów – rzeczywiście dokładamy do wywozu nieczystości stałych.  
Koszt transportu jest większy, ale niestety tak została kiedyś skonstruowana umowa i musimy 
przestrzegać warunków w niej zawartych. 

Radny W. Kuszewski  w odniesieniu do wodociągów przedstawił kwotę  jaką Zakład zarobił  
w kwietniu, koszty oraz dochód. Zapytał jaka jest marŜa na wodzie. Z obliczeń wynika, Ŝe jest to 
40% marŜa. 

P. Węgrzyn odpowiedział, Ŝe w tym roku ostro zabrano się za dłuŜników. Skutek jest taki,  
Ŝe zadłuŜenie mocno spadło. Byli dłuŜnicy, którzy mieli 20 tys. zl. długu, a mają 4 tys., mieli  
12,5 tys., a mają 2 tys. Największą bolączką jest jednak AZK. 

Radny W. Kuszewski pytał dalej czy prawidłowym jest zaksięgowanie tego w miesiącu kwietniu. 

P. Węgrzyn odpowiedział, Ŝe nie moŜna tych kwot zaksięgować przecieŜ w ubiegłym roku. 

Radny W. Kuszewski odpowiedział, Ŝe kasowo jest w porządku, ale jeśli mówimy o koszcie 
miesięcznym w stosunku do faktur jest to nieprawidłowe. Nie moŜna tego księgować w kwietniu. 

Głos zabrała Radna J. Fiedler – jako była księgowa rozumiem, Ŝe ci ludzie byli obciąŜeni, więc 
musi to być zaksięgowane jako sprzedaŜ wody. NajwyŜej odsetki moŜna zaksięgować inaczej. 

Radny W. Kuszewski odpowiedział, Ŝe ludzie ci zostali jednak obciąŜeni w innych miesiącach,  
a w kwietniu tylko zapłacili rachunek. Takie księgowanie nie daje nam obrazu właściwej 
rentowności. 

Skarbnik Gminy – W. Rembelski przyznał rację Radnemu W. Kuszewskiemu. Jeśli faktura  
za wodę była wystawiona w grudniu, a zapłata w styczniu to nie ma to bezpośredniego wpływu  
na rentowność. Termin zapłaty nie ma wpływu na rentowność działalności. Przychody i koszty 
muszą dotyczyć tego samego okresu. Ma natomiast pośredni koszt, bo trzeba np. wziąć kredyt i 
zapłacić odsetki. Dodał, Ŝe takie zaksięgowanie jest prawidłowe. Jeśli księguje się wpłatę zaległą 
np. z miesiąca grudnia to musi zostać zaksięgowana w miesiącu, w którym została wpłacona, z 
tym, Ŝe nie po stronie kosztu, a wpłaty. Rentowność przedstawiona przez Dyrektora  
to przychody i koszty danego okresu. Były straty na wodzie czyli koszty były duŜe – związane  
z energią czy remontami. W kwietniu koszty były takie, a nie inne, poniewaŜ ponoszone były tylko 
koszty stałe, a nie było remontów. CięŜko mi się jednak wypowiadać konkretnie, poniewaŜ  
nie widziałem tego rozliczenia. 

Radny W. Kuszewski stwierdził, Ŝe jeśli tak jest jak mówią dokumenty to kwietniowa marŜa 
wynosi 38%. Nieprawdziwym jest stwierdzenie, Ŝe wynik jest spowodowany ściągnięciem 
naleŜności za poprzednie miesiące. 

P. Węgrzyn odpowiedział, Ŝe nie jest przygotowany do rozmowy pod tym kątem. Poproszono mnie 
o analizę finansową i taką mam. Od rozliczeń mam księgową. 
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Radny W. Kuszewski odpowiedział, Ŝe analiza nie polega tylko na przedstawieniu. Czytam, Ŝe 
uzyskał Pan zysk na wodociągach, a Pan tłumaczy, Ŝe jest to spowodowane ściągnięciem zadłuŜeń. 
Okazuje się, Ŝe to tak nie jest. Ja chcę wiedzieć co analiza ta przedstawia i co z tego wynika. Moje 
pytanie jest zupełnie naturalne. 

P. Węgrzyn stwierdził, Ŝe przygotował się do punktu wskazanego przez Radę.  

Przewodniczący RM – J. Kujawiak odpowiedział, ze warto, aby w sprawozdaniach takich 
uczestniczyła księgowa. 

P. Węgrzyn odpowiedział, Ŝe niestety nie mogła. 

Radny W. Kuszewski odparł, Ŝe to co przedstawił Dyrektor moŜna przyjąć, ale Radni chcieliby 
wiedzieć z czego to wynika. Nie umie Pan odpowiedzieć? Trudno. Szkoda tylko, Ŝe nie ma osoby 
kompetentnej. 

Radna G. Sowińska wróciła do poprzedniego pytania dot. wywozu nieczystości stałych. 
Stwierdziła, Ŝe odpowiedź jaką uzyskała jej nie satysfakcjonuje. JeŜeli  koszt wyniósł 30 tys. zł,  
a dochód 34,5 tys. to mamy 4,5 tys. zł. zysku w pierwszych trzech miesiącach. W kwietniu mamy 
nagły wzrost kosztów o ponad 11 tys. zł. i zrównały się z dochodami. Z czego to wynika. 
Rozumiem, Ŝe koszty są wysokie, ale jest róŜnica między kosztem wysokim, a wzrostem kosztów. 

P. Węgrzyn zapytał czy chodzi o wywóz nieczystości stałych czy posegregowanych. 

Radna G. Sowińska  odpowiedziała, Ŝe są dwa punkty  pkt. 4 wywóz nieczystości stałych  
i 9 wywóz śmieci i tutaj Pan odpowiedział. Czy posegregowane nieczystości wywoŜone są  
od kwietnia, Ŝe jest taki nagły wzrost kosztów, aŜ o 8 tys. zł.?  

P. Węgrzyn odparł, Ŝe przyczyną była awaria skrzyni biegów. Naprawa kosztowała 9 tys. zł.  
W zeszłym roku koszt awarii tej samej skrzyni biegów wyniósł 14 tys. zł. To był spory wydatek. 

G. Sowińska zapytała skąd wziął się wzrost kosztów oczyszczalni ścieków o 8 tys. zł.  

P. Węgrzyn – mówiłem o przepompowni ścieków i księgowaniu kosztów na oczyszczalni. 

Radna G. Sowińska przerwała i odpowiedziała, Ŝe Pan Dyrektor mówiąc o przepompowni mówił  
o księgowaniu kosztów na wywozie nieczystości płynnych. 

P. Węgrzyn odparł, Ŝe tak, ale powiedziałem, Ŝe tylko w przypadku awarii przepompowni tak się 
zdarzyło. 

Radny W. Kuszewski zapytał Dyrektora ZGK jak wygląda kwestia ciepłownictwa. W kwietniu 
widzę stratę. Spodziewałem się lepszego wyniku z uwagi na długą zimę.  

P. Węgrzyn odpowiedział, Ŝe wynik rzeczywiście nie jest zadowalający. Trzeba wziąć pod uwagę 
proces wytwarzania ciepła. Surowość zimy wcale nie wpływa pozytywnie na wynik. Jeśli są niskie 
temperatury włączają się dodatkowe kotły olejowe. Dla nas najlepszą byłaby zima o średnich 
temperaturach. 

Radny W. Kuszewski zapytał jak Zakład wyszedł na podłączeniu Więcborskiej Galerii. 
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P. Węgrzyn: Jak mówiłem, gdyby była to zima o średnich temperaturach to wynik byłby 
zadowalający. Nie jest źle, ale dochód nas nie zadowala. Byśmy sobie poradzili, gdyby był trzeci 
piec na słomę. RównieŜ jakość słoma była dobra w ubiegłym roku. 

Więcej pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do omówienia kolejnego punktu  
z porządku obrad. 

Ad.9 Wnikliwa analiza dotycząca zakresu problematyki wynikającej z arkuszy 
organizacyjnych na rok szkolny 2010/2011 w szkołach samorządowych na terenie gminy 
Więcbork. 

Analizę arkuszy organizacyjnych na rok szkolny 2010/2011 zgodnie z załącznikiem nr 5 
przedstawił Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej – W. Kuczerepa. 

Po przedstawieniu Analizy głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej – J. Kujawiak:  

Wysoka Rado. Po wnikliwej analizie arkuszy organizacyjnych dla szkół samorządowych gminy 
Więcbork mogę podzielić się pewnymi spostrzeŜeniami. Swoją uwagę skierowałem głownie na: 

1) Stosunek nauczycieli zatrudnionych na pełnym etacie do nauczycieli na niepełnym etacie, 
tzw. dochodzących, 

2) Ilość godzin ponadwymiarowych w szkołach, 
3) Ilość godzin ponadwymiarowych dyrektorów w poszczególnych szkołach, 

Ogólnie stwierdzam, Ŝe na tym odcinku poczyniono pewne zmiany, idące w dobrym kierunku. 

Na potwierdzenie tego podaję: 

1) Gimnazjum Sypniewo – ilość nauczycieli na pełnym etacie – 6; ilość nauczycieli  
na niepełnym etacie – 8; godzin ponadwymiarowych – 18,06; przeciętnie na jednego 
nauczyciela przypada 3,1 godz.  

2) Gimnazjum Więcbork – ilość nauczycieli na pełnym etacie – 25, ilość nauczycieli  
na niepełnym etacie – 4; ilość godzin ponadwymiarowych 65,21; przeciętnie na jednego 
nauczyciela przypada 2,6 godz.  

3) Szkoła Podstawowa Runowo – ilość nauczycieli na pełnym etacie – 6, ilość nauczycieli  
na niepełnym etacie – 5; ilość godzin ponadwymiarowych – 7, przeciętnie na jednego 
nauczyciela przypada 1 godz.  

4) Szkoła Podstawowa Sypniewo – ilość zatrudnionych nauczycieli na pełnym etacie – 10; 
ilość nauczycieli na niepełnym etacie – 4;  ilość godzin ponadwymiarowych 37,44; 
przeciętnie na jednego nauczyciela przypada 3,7 godz. 

5) Szkoła Podstawowa Więcbork – ilość nauczycieli zatrudnionych na pełnym etacie – 31, 
ilość nauczycieli zatrudnionych na niepełnym etacie – 5; ilość godzin ponadwymiarowych 
– 29,4; przeciętnie na jednego nauczyciela przypada 0,9 godz. 

6) Szkoła Podstawowa Zakrzewek – ilość zatrudnionych nauczycieli na pełnym etacie – 8, 
ilość nauczycieli na niepełnym etacie – 3, godziny ponadwymiarowe – 10,39; przeciętnie 
na jednego nauczyciela przypada 1,48 godz.  

7) Zespół Szkół z Oddziałami Integracyjnymi Jastrzębiec – ilość zatrudnionych nauczycieli  
na pełnym etacie – 13, ilość nauczycieli zatrudnionych na niepełnym etacie – 7; godziny 
ponadwymiarowe – 46,74; przeciętnie na jednego nauczyciela przypada 3,59 godz.  
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8) Zespół Szkół w Pęperzynie – ilość zatrudnionych nauczycieli na pełnym etacie – 13; ilość 
nauczycieli zatrudnionych na niepełnym etacie – 6; godziny ponadwymiarowe – 24,8; 
przeciętnie na jednego nauczyciela przypada 2,06 godz. 

Ogółem ilość godzin ponadwymiarowych w szkołach  wynosi 239,04, co w przeliczeniu na etaty 
stanowi około 13 etatów. Przeciętnie na jednego nauczyciela w szkołach samorządowych przypada 
2,17 godzin ponadwymiarowych. Przeciętna ilość nadgodzin dyrektorów – 2,13. NajwyŜsza ilość 
godzin ponadwymiarowych dyrektora to 4,44 godz. Ilość godzin realizowanych przez nauczycieli 
na niepełnym wymiarze – 401,16 godz. co w przeliczeniu na pełne etaty stanowi 22 etaty.  
Jest to jednak wyliczenie mylne, część z nauczycieli realizuje swój etat w kilku szkołach na terenie 
gminy. NaleŜy ich zaliczyć do nauczycieli zatrudnionych na pełnym etacie. Dotyczy to głównie 
realizacji zajęć w następujących przedmiotach: religia, informatyka, fizyka, prace ręczne, języki 
obce. W małych szkołach godzin lekcyjnych z tych przedmiotów nie wystarcza na obsadzenie 
nauczyciela na  pełnym etacie. Korzystniej jest dla nauczyciela i szkoły, kiedy nauczyciele  
te przedmioty realizują w róŜnych szkołach, zgodnie ze swoją specjalizacją, na terenie gminy.  
Na terenie gminy jest 8 nauczycieli, którzy w ten sposób realizują swój etat. Mamy więc 
nauczycieli zatrudnionych na pełnym etacie nie 112, a 120. W tej sytuacji ilość godzin 
realizowanych faktycznie przez nauczycieli zatrudnionych na niepełnym wymiarze zmniejsza się 
prawie o połowę i nie wynosi 401 godz, a ok. 200, co stanowi ok. 10 etatów. Jest to korzystna 
sytuacja dla naszej oświaty. Do szkół, w których występuje dość znaczna ilość godzin 
ponadwymiarowych w dalszym ciągu naleŜą: Zespół Szkół w Jastrzębcu – 3,59 godz. na jednego 
nauczyciela i Szkoła Podstawowa w Sypniewie – 3,7 godz. na jednego nauczyciela. Szkoły,  
w których praktycznie nie ma godzin ponadwymiarowych to: Szkoła Podstawowa Runowo  
i Szkoła Podstawowa Więcbork. Dyrektorzy bez nadgodzin: Szkoła Podstawowa Więcbork i 
Zespół Szkół Pęperzyn. Szkoły, które pracują w oparciu o duŜą ilość nauczycieli pracujących  
w niepełnym wymiarze godz. to. Gimnazjum Sypniewo, Szkoła podstawowa Runowo i Zespół 
Szkół Pęperzyn. Szkoły, które zatrudniają najmniej nauczycieli dochodzących to Szkoła 
Podstawowa w Więcborku i Gimnazjum w Więcborku. 

Wysoka Rado. Biorąc powyŜszą sytuację, wynikającą z arkuszy organizacyjnych szkół mogę 
stwierdzić, iŜ w oświacie samorządowej nie grozi zwalnianie nauczycieli z tytułu niŜu 
demograficznego. Mamy ponad 20 etatów w rezerwie obecnie zagospodarowanych  
w nadgodzinach i nauczycielach dochodzących. 

E. Pirzgalska – Przewodnicząca ZNP stwierdziła, Ŝe cieszy się z faktu, Ŝe niŜ demograficzny 
łagodnie potraktował naszą gminę i straciliśmy tylko jeden oddział z placówek oświatowych. 
Zadowolona jestem z tego, Ŝe Ŝaden z pracowników oświatowych nie został zwolniony. Fakt,  
Ŝe odbiło to się na znacznym zmniejszeniu godzin ponadliczbowych nauczycieli moŜe odbić się 
zmniejszeniem wynagrodzeń w poszczególnych grupach awansu zawodowego. MoŜe się to 
skończyć zobligowaniem gminy do wypłaty pod koniec dopłat, gdyŜ nie osiągniemy średnich  
w poszczególnych grupach zawodowych. Będziemy się temu przyglądali.  

Przewodniczący RM – J. Kujawiak dodał, Ŝe byliśmy jedyną gminą, która dopłaciła tak wysoką 
kwotę, więc mamy pewną rezerwę. Nasze kalkulacje zrobione były na wyrost w ubiegłym roku. 
Moglibyśmy się zastanawiać czy naszą gminę stać na nadpłatę w wysokości 160 tys. zł. 
Nauczyciele nie straciliby, bo i tak musielibyśmy zapłacić. Teraz kiedy mamy niŜ demograficzny, 
mamy w zapasie godziny, które teraz są realizowane jako nadgodziny, a w przypadku likwidacji 
oddziału mogą być przeznaczone jako godziny etatowe. śadne ze Związków nie moŜe narzekać. 
Trzymanie nas w napięciu jest niepotrzebne. 
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Głos zabrał Przewodniczący WZZ „ Solidarność – Oświata” M. Libera. Odniósł się  
do wypowiedzi i zestawień liczb oraz sytuacji w jakiej się znajdujemy. Stwierdził, Ŝe nie podziela 
zdania, iŜ wystąpiła nadpłata w wysokości 170 tys. zł. Nadpłata występuje wówczas, gdy na koniec 
roku organ prowadzący wypłaca wyrównanie z tytułu niewykonania średnich. Nauczycielom 
wypłacono pieniądze nie z tytułu wyrównania, a z tytułu umów o pracę. Nauczyciele więc zarobili 
te pieniądze. StaŜyści natomiast na koniec roku nie wyrobili średniej, więc trzeba było dopłacić  
12 czy 13 tys. zł. Ubiegły rok był teŜ rokiem, w którym realizowano bardzo duŜo projektów 
unijnych. Nauczyciele zatrudnieni byli w oparciu o umowę o pracę, co wpływało na średnią.  
W tym roku sytuacja uległa zmianie. Nauczycielom dochodzi jedna godzina w ramach 
wykonywania swoich obowiązków (dodatkowe zajęcia, kółka)   Oznacza to, Ŝe liczba projektów 
unijnych zmaleje. Musimy teŜ pamiętać, Ŝe nauczyciel i dziecko są ograniczeni czasowo.  
Te gminy, które nie wyrobią średniej, będą musiały dopłacić. Szkoła Podstawowa Więcbork 
generowała w ubiegłym roku największe straty. W SP Więcbork jest 0,9 nadgodziny na 
nauczyciela, inne mają ponad 1 i ponad 3 godz. Aby wyrobić się w średnich i nie dopłacać 
najbezpieczniej jest mieć 4 nadgodziny. To, Ŝe nie zwolniono Ŝadnego nauczyciela wynika teŜ  
z arkuszy. Gdyby za rok był problem z dziećmi i był jeden oddział mniej to z etatami wyjdziemy 
jeszcze na zero. Jestem przeciwny temu co nie raz słyszę, Ŝe nauczyciele dostają pieniądze za nic. 
Są przecieŜ narzędzia pozwalające wyrobić średnią. W 2008 r. uchwaliliście regulamin, który nie 
spełniał wymogów. Tym się nie przejęliście. Sprawa znalazła epilog w sądzie, gdzie organ 
prowadzący przegrał. Do dnia dzisiejszego nie wpłynęło Ŝadne pismo, które mówiłoby o tym,  
co zrobić z tymi roszczeniami. Wy mieliście 180 tys. zł., a Powiat wygenerował 500 tys. zł. – tyle 
ich kosztowała oświata.  

Przewodniczący RM J. Kujawiak odparł, Ŝe jest spory zapas, w zeszłym roku nadpłaciliśmy.  
Nic nam nie grozi. To nie tylko sprawa nadgodzin, ale i dodatków itd. Gdyby przyjąć,  
Ŝe nauczyciel ma mieć 4 nadgodziny to w przeliczeniu na etaty musielibyśmy obsadzić 25 etatów. 
W praktyce oznacza to, Ŝe młodych nauczycieli nie zatrudnialibyśmy w ogóle, a nawet trzeba by 
zwolnić część nauczycieli zatrudnionych, aby zapewnić te 4 nadgodziny. Dobrze, Ŝe są wolne 
związki. Jesteście powołani po to, aby bronić swoich interesów, z tym, Ŝe w naszej gminie paniki 
nie naleŜy wywoływać. Nic nam nie grozi. Powinniście dziś powiedzieć „jesteście dobrą gminą”. 
Nawet jeśli nie wypłacamy pewnych zaległości to musimy wypłacić je potem. 

M. Libera odparł, Ŝe cieszy się z tych słów. Udało się zmienić zapis, którego nie moŜna było 
zmienić przez 10 lat „nauczyciel otrzymuje wynagrodzenie za godziny tylko przepracowane”.  
Ten zapis był niezgodny z prawem. Oznaczało to, Ŝe jeśli był Dzień Nauczyciela, czy Dzień 
Dziecka i z tej okazji organizowana była uroczystość to nie moŜna tego było zaliczyć na poczet  
godzin przepracowanych. Cieszę się, Ŝe w tej gminie Regulamin jest wolny od wad prawnych. 

J. Kujawiak zapytał Pana M. Libera dlaczego podaje przykład Powiatu. 

M. Libera odparł, Ŝe gazeta napisała, Ŝe to Więcbork zapłacił najwięcej w Powiecie,  
a to nieprawda. 

J. Kujawiak – mówił Pan o moŜliwości wyegzekwowania niedopłat za zeszły rok. To od tego roku 
jest zapis mówiący o obowiązku dopłat i o tym wiemy, w zeszłym roku takiego zapisu nie było.  
Te Ŝądania, które Związki stawiają samorządom powinny być skierowane do rządu, aby zwiększył 
subwencję oświatową. 

M. Libera – nie do końca podzielam argumentację w kwestii czy pieniądze są do odzyskania.  
Jest wyrok sądowy. Te pieniądze moŜna wyliczyć. Wyliczyłem kwotę 200 tys. zł. MoŜemy się 
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przekonać czy dałoby się je wyegzekwować w oparciu o Kodeks cywilny i art. mówiący  
o naprawieniu szkody. Myślę, Ŝe przegralibyście. 

Radny W. Kuszewski stwierdził, Ŝe nie wie czy ma się cieszyć, czy ubolewać, Ŝe jest organ, który 
dopłacił więcej do oświaty. Mam pytanie w związku z wyrokiem sądowym. Jaka jest treść wyroku, 
co nakazuje, co orzeka i co gmina zamierza z tym zrobić. 

Radca Prawny K. Hoffman, w imieniu Burmistrza P. Toczko odparł, Ŝe wyrok uchylił nasz 
Regulamin. Skarga kasacyjna została oddalona. Regulamin Wynagradzania nauczycieli w 2008 r. 
przestaje obowiązywać. Taki jest stan prawny. Wyrok stwierdza niewaŜność regulaminu, ale nie 
nakazuje wypłaty wynagrodzeń. Nie ma takich roszczeń. 

Radny I. Balcer odparł, Ŝe Ŝyczy szkołom, aby zostały sprywatyzowane. 

M. Libera odparł, Ŝe Pan Radca o wszystkim powiedział. Wyrok uchylił Regulamin. Określono,  
Ŝe działania gminy doprowadziły do obniŜenia  wynagrodzeń nauczycieli. Do tej pory nie 
zwracaliśmy się z roszczeniem, bo uznaliśmy, Ŝe to Pan Burmistrz powinien wystąpić z inicjatywą. 
UwaŜam, ze naleŜy spojrzeć co mówią przepisy prawa. To, Ŝe nie było pozwów indywidualnych  
i wniosku nie znaczy, Ŝe ich nie będzie. Mamy 3 lata, a od wyroku naliczane są odsetki. 

Radca Prawny – K. Hoffman podkreślił, Ŝe wyrok wyraźnie stwierdza niewaŜność uchwały. 

Burmistrz P. Toczko odparł, Ŝe Ŝyjemy w środku Europy, w cywilizowanym państwie, gdzie 
mamy przestrzegać prawa. W sądzie prawnik oskarŜył nas o wyprowadzenie pieniędzy  
na inwestycje. Zatem namawiam kaŜdego do korzystania z przysługujących mu praw, ale bez 
kłamstw. 

Więcej pytań nie było. Dyskusję zakończono. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku.  
 

I. Szmaglińska wyjaśniła, Ŝe projekt uchwały zakłada tylko kosmetyczne zmiany. Dotyczy dwóch 
elementów. Do Statutu wpisano Klub Integracji Społecznej, będący nowym podmiotem i 
rządzącym się na tych samych zasadach co Świetlica. Druga zmiana dotyczy wykreślenia cyfr, 
mówiących o numerze telefonu i faxu, aby przy ewentualnej zmianie nr telefonów nie było 
konieczności dokonywania zmiany Statutu. 

Przewodniczący RM – J. Kujawiak poprosił o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia i Opieki 
Społecznej. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej B. Bury odpowiedziała, Ŝe opinia Komisji 
była pozytywna. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania: 

„za” jednogłośnie 
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Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  
w Mieszkaniach Chronionych w Więcborku. 
 

Z projektem uchwały stanowiącym załącznik Nr 6 zapoznała Radnych I. Szmaglińska. 

Przewodniczący RM  - J. Kujawiak poprosił o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia i Opieki 
Społecznej. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej B. Bury odpowiedziała, Ŝe opinia Komisji 
była pozytywna. 

Radnego W. Kuszewskiego zainteresowały cyfry, za którymi kryją się wartości pienięŜne. Chciał 
upewnić się czy dobrze zrozumiał – kryterium dochodowe wynosi 477 zł., więc jeśli osoba ma 478 
zł. to 50% z 306 zł. (taki jest koszt pobytu w mieszkaniu chronionym)? 

I. Szmaglińska  odpowiedziała, Ŝe tak. Jest jednak zapis mówiący, Ŝe w szczególnych przypadkach 
wysokość opłaty moŜna obniŜyć. 

Radna B. Lida zapytała czy umowy, które obowiązywały obowiązują dzisiaj. Mówiło się, Ŝe one 
nie do końca były sprecyzowane. 

I. Szmaglińska odpowiedziała, Ŝe decyzje są wydawane czasowo, na okres dwóch lat  
z moŜliwością przedłuŜenia. 

Radny W. Kuszewski zapytał  czy wprowadzenie uchwały zwiększy % udział pokrywania 
kosztów. 

I.Szmaglińska odpowiedziała, Ŝe zwiększy to odpłatność za mieszkania chronione. 

Więcej pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

 

Wynik głosowania: 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 12 Podjęcie chwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu Konsultacji z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 5 ustawy o działalności poŜytku 
publicznego i wolontariacie aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji. 

Z projektem uchwały zapoznała Radnych E. Kiestrzyn-Kobus – Inspektor Urzędu Miejskiego. 
Poinformowała, Ŝe obowiązek sporządzenia Regulaminu nakłada zmiana ustawy o działalności 
poŜytku publicznego i wolontariacie. Regulamin wprowadza obowiązek przeprowadzenia 
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konsultacji w sprawach projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji pozarządowych. Regulamin określa zasady 
przeprowadzania konsultacji. Konsultacje mają charakter opiniodawczy, nie są wiąŜące  
dla organów gminy. Do 25 czerwca był wyznaczony termin składania uwag do projektu uchwały. 
Nie wpłynęła Ŝadna uwaga. 

Przewodniczący RM - J. Kujawiak poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury  
i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji G. Sowińska poinformowała, Ŝe opinia Komisji była pozytywna. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

 

Wynik głosowania. 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania uchwały Sejmiku Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
likwidacji Regionalnego Zespołu Opieki Paliatywnej – Dom Sue Ryder w Bydgoszczy. 

Z projektem uchwały zapoznała Radnych Ewa Kiestrzyn-Kobus. W skrócie poinformowała,  
Ŝe uchwałę w sprawie likwidacji Radni juŜ podjęli we wcześniejszym terminie. Obecna zmiana 
dotyczy tylko i wyłącznie wydłuŜenia okresu likwidacji Zakładu o 3 miesiące. 

Przewodniczący RM - J. Kujawiak poprosił o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia i Opieki 
Społecznej. 

Przewodnicząca Komisji – B. Bury odpowiedziała, Ŝe opinia Komisji była pozytywna. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania. 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Sołectwa Adamowo  
i uchwalenia Statutu tego Sołectwa oraz zmiany niektórych innych uchwał. 

 
Z projektem uchwały zgodnie z załącznikiem Nr 7 zapoznała Radnych Sekretarz Gminy  
Renata Jesionowska-Zawieja.  
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Przewodniczący RM - J. Kujawiak poprosił Przewodniczącego Komisji Statutowej  
o przedstawienie opinii Komisji. 

T. Mrozinski - Przewodniczący Komisji poinformował, Ŝe opinia Komisji była pozytywna. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania. 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 15.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw 
Gminy Wi ęcbork.  

Z projektem uchwały zapoznała Radnych Sekretarz Gminy R. Jesionowska-Zawieja. Wyjaśniła,  
Ŝe zmiany są analogiczne jak w poprzedniej uchwale, z tym, Ŝe dotyczą statutów wszystkich 
sołectw gminy. Projekt zmian został przedstawiony na zebraniach wiejskich. 

Przewodniczący RM  - J. Kujawiak poprosił Przewodniczącego Komisji Statutowej  
o przedstawienie opinii Komisji. 

T. Mroziński – Przewodniczący Komisji Statutowej poinformował, Ŝe Komisja wniosła kilka 
poprawek, które zostały przez Pana Burmistrza uwzględnione i w takiej formie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania 

Wynik głosowania: 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 16.  Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 
Więcbork nieruchomości połoŜonej w Nowym Dworze stanowiącej własność Skarbu Państwa 
– Agencji Nieruchomości Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

Z projektem uchwały – zgodnie z załącznikiem Nr 8 zapoznał Radnych M. Bąk - Kierownik 
Referatu ds. Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami. 

 
Przewodniczący RM - J. Kujawiak poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa  
o przedstawienie opinii Komisji. 

S. Piłka - Przewodniczący Komisji odpowiedział, Ŝe opinia Komisji jest pozytywna. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
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Wynik głosowania: 

„za” jednogłośnie 

 

 

Ad. 17.  Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ i przyznanie 
pierwszeństwa w nabyciu ułamkowej części działki połoŜonej w Sypniewie. 

Projekt uchwały – zgodnie z załącznikiem Nr 9 zaprezentował M. Bąk – Kierownik Referatu  
ds. Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami.  

Przewodniczący RM  - J. Kujawiak poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa  
o przedstawienie opinii Komisji. 

S. Piłka - Przewodniczący Komisji odpowiedział, Ŝe opinia Komisji jest pozytywna. 

Radny W. Kuszewski zapytał czy mowa jest o jednej działce, czyli o udziale pod lokalem. 

M. Bąk odpowiedział, Ŝe Bank wykupił juŜ swoją część – została tylko Poczta. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania: 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 18.  Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej  
w Więcborku przy ul. Mieczysława Wągrowskiego. 

Projekt uchwały zgodnie z załącznikiem Nr 10 przedstawił Radnym M. Bąk. Wyjaśnił, Ŝe projekt 
zawiera autopoprawkę wniesioną na Komisji, a dotyczącą formy przetargu. Na wniosek Komisji 
będzie to przetarg nieograniczony. 

Przewodniczący RM  - J. Kujawiak poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa  
o przedstawienie opinii Komisji. 

S. Piłka - Przewodniczący Komisji odpowiedział, Ŝe po uwzględnieniu kwestii dotyczącej formy 
przetargu opinia Komisji była  pozytywna. 

Radny W. Kuszewski stwierdził, Ŝe na ul. Wągrowskiego były juŜ sprzedaŜe działek. Zwrócił się 
więc z pytaniem z czego wynikają róŜnice w formie sprzedaŜy. Dlaczego raz jest to przetarg 
ograniczony, innym razem nieograniczony. 

M. Bąk odpowiedział, Ŝe projekt uchwały był przygotowany na przetarg ograniczony – 
poszerzenie działki. Jednak na wniosek Radnego zmieniono na przetarg nieograniczony. 
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G. Sowińska zapytała czy nie regulują tego Ŝadne przepisy. Czy ze strony tej Pani nie będzie 
Ŝadnych roszczeń? 

M. Bąk odpowiedział, Ŝe przepisy mówią, Ŝe moŜna, ale nie trzeba sprzedać w formie przetargu 
ograniczonego. Pytaliśmy wnioskodawcę czy nie ma Ŝadnych uwag. Nie wniosła Ŝadnych uwag. 

Burmistrz Więcborka P. Toczko wyjaśnił, Ŝe ta forma przetargu dotyczy tylko działek 
sprzedawanych na poszerzenie. Mieszkańcy powinni mieć moŜliwość poszerzenia swoich działek. 
Zmieniliśmy formę przetargu, poniewaŜ zdarzały się przypadki, Ŝe zgłaszała się osoba, która 
wpłacała wadium. Następnie zwracała się do zainteresowanych kupnem i informowała ich,  
Ŝe odstąpi od udziału w przetargu, ale po otrzymaniu określonej kwoty pieniędzy. W przeciwnym 
wypadku weźmie udział w przetargu podwyŜszający tym samym cenę działki. Sprawę zgłosiliśmy 
na policję i ta osoba juŜ do nas nie przyjeŜdŜa. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do glosowania. 

Wynik głosowania: 

„za”                     14 głosów 

„wstrzymało się” 1 głos 

 

Ad. 19  Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej  
w Więcborku przy ul. Gdańskiej. 

Projekt uchwały – zgodnie z załącznikiem Nr 11 przedstawił M. Bąk. Wyjaśnił, Ŝe jest to teren 
przyległy do drogi wojewódzkiej, kiedyś przeznaczony prawdopodobnie na poszerzenie drogi. 
Obecnie natomiast teren ten utrudnia właścicielowi działki sąsiedniej wjazd na posesję. 
Zwróciliśmy się do Zarządu Dróg o opinię  w tej sprawie. Odpowiedzieli nam, Ŝe nie są 
zainteresowani tym terenem. Zaproponowaliśmy bezprzetargową formę sprzedaŜy.  

Przewodniczący RM  J. Kujawiak poprosił Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii 
Przewodniczącego Komisji Rolnictwa. 

S. Piłka – Przewodniczący Komisji poinformował, Ŝe opinia Komisji była pozytywna. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania: 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 20 Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia przedszkola samorządowego 
prowadzonego przez Gminę Więcbork. 
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Projekt uchwały – zgodny z załącznikiem Nr 12  przedstawił Radnym W. Kuczerepa – Dyrektor 
Biura Obsługi Oświaty Samorządowej. Wyjaśnił, Ŝe projekt uwzględnia autopoprawkę wniesioną 
na Komisji Oświaty w § 2 ust. 2 otrzymuje brzmienie wysokość opłaty miesięcznej  za świadczenia 
opiekuńczo-wychowawcze przekraczające zakres 5 godzinnej podstawy programowej (określony przez 
Ministerstwo Edukacji Narodowej)   wynosi 90 zł. i dodanie w ust. 3 do zdania Opłata wymieniona  
w ust. 2 nie obejmuje kosztów wyŜywienia oraz kosztów zajęć dodatkowych „realizowanych na Ŝyczenie 
rodziców”. 

Przewodniczący RM  - J. Kujawiak poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty o przedstawienie 
opinii podjętej na Komisji. 

G. Sowińska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, Ŝe opinia 
Komisji była pozytywna. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania: 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, wysokości opłat  
za parkowanie i sposobu pobierania opłaty. 

 
Projekt uchwały – zgodny z załącznikiem Nr 13 przedstawiła Radnym M. Kotarak. Wyjaśniła,  
Ŝe projekt zawiera poprawki wniesione na Komisjach Rolnictwa i BudŜetu. 

Przewodniczący RM -  J. Kujawiak poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

S. Piłka – Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, Ŝe opinia Komisji była pozytywna. 

J. Urbaniak – Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów poinformował, Ŝe opinia Komisji była 
pozytywna. 

Radna G. Sowińska zapytała co z parkowaniem osób niepełnosprawnych, jeśli wyznaczone dla 
nich miejsca są zajęte. Czy mogą zaparkować w innym miejscu oraz co oznacza pojęcie „osoba 
niepełnosprawna”. 

M. Kotarak odpowiedziała, Ŝe tak, a osoba niepełnosprawna to posiadająca legitymację osoby 
niepełnosprawnej. 

G. Sowińska – Parking nowowybudowany miał być bezpłatny. 

M. Kotarak odpowiedziała, Ŝe będą miejsca wyznaczone, więc będzie ich mniej.  Kierowcy będą 
musieli więc zjechać w dół na parking. Bezpłatny natomiast będzie parking na targowisku. 

Burmistrz P. Toczko dodał, Ŝe opcja ta ma dyscyplinować kierowców. Obecnie kierowcy blokują 
parking. ZałoŜenie jest takie, Ŝe po wprowadzeniu opłat będzie większa rotacja. 
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Radny W. Kuszewski odpowiedział, Ŝe pamięta jakie były załoŜenia – odciąŜyć Rynek – Plac Jana 
Pawła II. 

G. Sowińska zapytała o wykonalność uchwały. Uchwała wchodzi w Ŝycie 14 dni po ogłoszeniu 
uchwały w Dzienniku Urzędowym. Publikacja potrwać moŜe do miesiąca lub półtora.  
Czy zdąŜymy przygotować się na pobieranie opłat. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe ogłoszony zostanie przetarg. Zmieścimy się w terminie.  
Są juŜ dwa zainteresowane podmioty. Jeśli natomiast firma wejdzie później to nic się nie stanie. 

G. Sowińska dodała, Ŝe były propozycje, aby nie oddawać pobierania opłat firmie zewnętrznej,  
ale zatrudnić pracownika lub dwóch. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe jest otwarty na  propozycje. Trzeba mieć jednak na uwadze, 
Ŝe zatrudnienie pracowników to juŜ inne środki. Nie tylko wynagrodzenie, ale takŜe budowa 
zaplecza socjalnego, szkolenia bhp. Funkcjonuje to tak, Ŝe gminy zwykle zlecają to firmom 
zewnętrznym, a te płacą jakąś określoną kwotę. 

B. Lida zapytała skąd bierze się wyróŜnianie banku czy taksówkarzy. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe dwa miejsca muszą być. Wynika to z przyzwyczajenia 
mieszkańców. Na temat miejsca dla osób niepełnosprawnych nie będę dyskutował. Znam teŜ 
specyfikę banku i nie wyobraŜam sobie, aby konwój przewoŜący pieniądze parkował  
np. za Kościołem i pracownik szedł piechotą do banku. 

Radny W. Kuszewski odpowiedział, Ŝe bank ma przecieŜ zaplecze i to ogrodzone. MoŜe sobie 
zrobić zatem wjazd, a z tego miejsca moŜe zrezygnować. 

R. Mroczkowski zabrał głos i wyjaśnił, Ŝe zamieszanie wynika z powodu niefortunnego 
wyjaśnienia p. M. Kotarak.  Bank płaci – to jest koperta płatna. Tak samo taksówkarze tylko  
w innej wysokości. Nasze zainteresowanie wywołała symulacja przedstawiona przez p. M. Kotarak 
przy pełnym obłoŜeniu parkingu. Wyliczyliśmy, Ŝe róŜnica wpłacona przez firmę zewnętrzną,  
a pozyskaną to jakieś 8 tys. zł. Chciałbym, aby się nad tym zastanowić. 

Radny W. Kuszewski domagał się udzielenia odpowiedzi przez Burmistrza na pytanie dotyczące 
moŜliwości zorganizowania wjazdu do banku od strony ul. Ogrodowej. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe jako specjalista wie, Ŝe drogę do banku skraca się 
maksymalnie. Nie moŜe to być teŜ droga blokująca konwój. Wjazd od ul. Ogrodowej to teren 
ogrodzony. Jest to droga jednokierunkowa. 

Radny W. Kuszewski zapytał co z pomysłem zatrudnienia. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe pomysł ten rozwaŜy. 

Więcej pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania: 
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Wynik głosowania: 

„za”                                     12 głosów 

„przeciwnych głosów”        2 głosy 

„wstrzymuj ących się”         1 głos 

 

Ad. 22 . Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miasta 
Więcbork na lata 2010-2015. 

 
Projekt uchwały – zgodny z załącznikiem nr 14 przedstawił M. Bąk. Wyjaśnił, Ŝe obszar 
obejmuje śródmieście, czyli ul. Wodną, ul. Potulickich nr 1-7, Plac Jana Pawła II, cz. ul. Hallera  
nr 1-14, 16, ul. Mickiewicza nr 1-13a, Ogrodową, Rybacką i Strzelecką 20, 22, 24. Wykonanie Lokalnego 
Programu Rewitalizacji zlecone zostało firmie Faber Consulting. KaŜdy program moŜe być 
aktualizowany i my będziemy go systematycznie aktualizować w trakcie realizacji programu.  
W ramach rewitalizacji zgłoszono 3 zadania związane z infrastrukturą: 1) kanalizacja  
na promenadzie: jest pozwolenie na budowę, jesteśmy po przetargu, wygrała firma WIMAR, 
długość kanalizacji wyniesie ok. 120 m, 6 przyłączy i przepompownia ścieków, 2) przebudowa 
oraz podniesienie standardu przestrzeni rynku miejskiego oraz części ciągu spacerowego 
promenady w Więcborku, koszt  szacunkowy 1 800 000 zł. 3) koncepcja zagospodarowania rynku  
i promenady – potrzebne jest zlecenie wykonania projektu co kończy się wydaniem zezwolenia.  

Aby podnieść rangę projektu zaplanowane zostały teŜ 4 projekty społeczne – jest to wymóg –  
w całości finansowane ze środków zewnętrznych. Program Rewitalizacji został pozytywnie 
zaakceptowany przez Urząd Marszałkowski. 

Przewodniczący RM -  J. Kujawiak wyjaśnił, Ŝe jest to program, którego realizacja ciągnie się juŜ 
od dwóch lat. Wtedy to przyznany został limit środków finansowych gminom. Termin realizacji 
projektu przewidziany jest do 2015 r. Aby gminy szybciej uporały się z realizacją projektów 
Marszałek postanowił podzielić projekty na etapy. Oprócz trzech przedstawionych przez Pana 
Bąka projektów są jeszcze cztery projekty społeczne. Program przewidziany jest dla centrum 
miasta, które ma być wizytówką  gminy. Poprosił Przewodniczącego Komisji  o przedstawienie 
opinii. 

S. Posieczek poinformował, Ŝe opinia Komisji była pozytywna, przy dwóch głosach 
wstrzymujących się. 

Radny W. Kuszewski zapytał co z Centrum Aktywności Społecznej. Gdzie powstanie oraz jaki 
będzie koszt zatrudnienia osób oraz specjalistów. 

M. Bąk odpowiedział, Ŝe wszystko jest opisane w pkt 6, a szczegółowo nie potrafi powiedzieć, 
gdyŜ nie przygotowywał tego opisu. 

Radny W. Kuszewski sprecyzował swoje pytanie. Chodziło mu o to czy będzie to finansowane  
ze środków zewnętrznych czy później z budŜetu gminy. Przez jaki okres finansowane z zewnątrz,  
a jaki gmina? 



 24 

Radna B. Lida wyjaśniła, Ŝe z reguły w projektach unijnych projekty społeczne są finansowane  
ze środków zewnętrznych.  

Radny W. Kuszewski zapytał czy jest to koncepcja ustalona na spotkaniu z Radnymi? 

M. Bąk odpowiedział, Ŝe wzięliśmy to co najczęściej się powtarzało i w kartach i opiniach 
Radnych. 

Radny W. Kuszewski zapytał jak ciąg pieszo spacerowy na promenadzie ma się do podjętej 
uchwały o płaceniu za parking.  

Przewodniczący RM -  J. Kujawiak wyjaśnił, Ŝe podjęcie tej uchwały da nam legitymację  
do podjęcia dalszych działań. 

Radny T. Mrozinski stwierdził, Ŝe jest „za”, ale tak naprawdę nie wiem nad czym ma głosować. 
Rozumiem, Ŝe nie moŜna teraz mówić o szczegółach, ale ja chcę znać konkrety.  

M. Bąk odpowiedział, Ŝe jest plan – koncepcja zagospodarowania rynku istnieje. 

T. Mrozinski dodał, Ŝe efektem dla niego jest np. pomalowanie domów, postawienie fontanny, 
miejsca parkingowe, mniej zieleni itp.  W tym planie konkretem dla mnie jest tylko kanalizacja. 
Nie przekazał Pan nam tego jasno. Wydajemy pieniądze na rzeczy, które trzeba zrobić. Boli mnie, 
Ŝe lekką ręką wydajemy pieniądze na rzeczy, które mogą poczekać, a nie pomagamy ludziom  
na południu Polski. 

Burmistrz P. Toczko wyjaśnił, Ŝe koncepcja przygotowana przez Panią RoŜek jest aktualna. 
Chodzi o to, Ŝeby zatwierdzić strefę rewitalizacji. Mając uchwałę moŜemy zlecać projekty  
na poszczególne lata.  

Radny W. Kuszewski stwierdził, Ŝe pracownicy Urzędu napracowali się przygotowując ten 
projekt, ale teŜ i Radni się spotykali. UwaŜam, Ŝe brakuje konkretów. 

M. Bąk wyjaśniał, Ŝe podstawą programu Rewitalizacji jest wyznaczenie obszaru objętego 
programem i wyznaczenie projektów. Jak będzie koncepcja przedstawię ja Państwu – powiedział. 

Radny W. Kuszewski odpowiedział, Ŝe miała być fontanna, ale nie wiemy, gdzie ona ma stać. 

Radny J. Urbaniak zaŜądał jasności w kwestii finansowej. Mamy przyznany ponad 1 mln zł. 
Tymczasem wartość projektu wynosi 2 700 000 zł.  

M. Bąk odpowiedział, Ŝe warunkiem skorzystania z pieniędzy jest załoŜenie od 10 do 40 % 
środków. To jest tylko kosztorys. 

Burmistrz P. Toczko potwierdził słowa M. Bąk. Program Rewitalizacji nie ogranicza się tylko  
do środków Urzędu Marszałkowskiego. MoŜemy wykonać projekt o wartości nawet 5 mln zł. Jeśli 
wyznaczymy obszar i załoŜymy taką wartość projektu to musimy to zrealizować. 

Przewodniczący RM – J. Kujawiak stwierdził, Ŝe jeśli Radni z terenu miasta mają wątpliwości  
to czy Radni z terenów wiejskich mogą narzucić realizację takiego projektu? Jeśli nie podejmiemy 
uchwały to wstrzymamy prace. Byłoby przyjemnie, gdyby Radni z Więcborka byli zadowoleni. 
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Radna G. Sowińska odpowiedziała, Ŝe zadawanie pytań świadczy o odpowiedzialności. 

Radny R. Mroczkowski dodał, Ŝe zadawanie pytań słuŜy wyjaśnieniu wątpliwości. Chcemy 
wiedzieć. 

Więcej pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania: 

„za”                                14 głosów 

„wstrzymuj ących się”  1 głos 

 

 

Ad. 23 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2010 r.  

Projekt uchwały – zgodny z załącznikiem Nr 15  przedstawił Skarbnik Gminy W. Rembelski 

Na początku w skrócie wyjaśnił, Ŝe gmina pozyskała środki na plac zabaw  w Więcborku, między 
Kościołem, a jeziorem. Nie ma jednak potrzeby zmiany budŜetu, poniewaŜ zadanie takie jest w 
planie. Realizacja zgodnie z przebiegiem granic sołectw odbywać się będzie na terenie Sołectwa 
Śmiłowo.  

Zmiany w budŜecie związane są z: 

* pozyskaniem środków na budowę kortu tenisowego przy gimnazjum w Więcborku, 

* przesunięto środki z kosztów kwalifikowanych na koszty niekwalifikowane – zmiana  
w paragrafach – zmiana dotyczy inwestycji związanej z pozyskaniem środków unijnych  
na termomodernizację szkół 

* w dniu dzisiejszym nastąpiła jeszcze jedna zmiana – przesunięcie kwoty 2700 zł. z kosztów 
kwalifikowanych na koszty niekwalifikowane – w związku z budową placu zabaw i wyrównaniem 
terenu piaskiem. 

Przewodniczący RM – J. Kujawiak poprosił Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów  
o przedstawienie opinii Komisji. 

J. Urbaniak – Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów poinformował, Ŝe opinia Komisji była 
pozytywna – według zmian na dzień wczorajszy. 

Radnego W. Kuszewskiego zainteresowało skąd gmina weźmie środki na pokrycie wkładu 
własnego na budowę kortu tenisowego. 

W. Rembelski odpowiedział, Ŝe z paragrafu płacowego oświaty. Od nowego roku szkolnego 
będzie mniejsza liczba godzin. 
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Radna G. Sowińska stwierdziła, Ŝe jest zszokowana. Są przecieŜ oszczędności  
na termomodernizacji i z tego właśnie miał być zrobiony kort tenisowy. 

W. Rembelski odpowiedział, Ŝe było to skonsultowane z Dyrektorem BOOS. Pan Kuczerepa  
nie moŜe wypowiadać się na temat inwestycji. Nie będzie Ŝadnych oszczędności z tytułu 
termomodernizacji. Spadła wartość zadania, ale i dofinansowanie, a roboty dodatkowe są kosztem 
niekwalifikowanym i pokrywamy je ze środków własnych. 

Radny R. Mroczkowski zapytał jaka nawierzchnia to będzie i dlaczego tak drogo. 

W. Rembelski odpowiedział, Ŝe poliuretanowa. Jest to prawdopodobnie cena kosztorysowa. Cena 
prawdopodobnie spadnie po przetargu. Jak spadnie to będzie automatycznie mniejsze 
dofinansowanie, ale teŜ nasz wkład będzie mniejszy. 

Radna G. Sowińska zastanawiała się, czy skoro jest róŜnica w kosztorysie termomodernizacji,  
a ceną po przetargu, poniewaŜ wszystko spada proporcjonalnie to czy istnieje niebezpieczeństwo, 
Ŝe tych 100 tys. nie moŜemy przeznaczyć na kort?  

W. Rembelski odpowiedział, Ŝe jest róŜnica w termomodernizacji w wysokości 170 tys. zł. i więcej 
niŜ tę kwotę nie moŜna wydać na roboty dodatkowe, ani grosza więcej. Z tych informacji jakie 
posiadam to wszystkie środki zostaną przeznaczone na termomodernizację. 

Radny W. Kuszewski podsumował dyskusję, Ŝe jeśli się chce to moŜna znaleźć 100 tys. zł. „Mam 
nadzieję, Ŝe pieniądze będą znajdować się na inne potrzeby” – dodał. 

Więcej pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania: 

„za”                              12 głosów 

„wstrzymuj ących się”  3 głosy 

 

Ad. 24  Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

Projekt uchwały – zgodnie z załącznikiem Nr 16 przedstawił Skarbnik Gminy – W. Rembelski 
Wyjaśnił, Ŝe uchwała ta musi zostać podjęta raz jeszcze, poniewaŜ w poprzedniej uchwale 
brakowało konkretów. Dokładnie ma być określone w uchwale na co zostaną przeznaczone 
pieniądze. 

Przewodniczący RM – J. Kujawiak poprosił Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów  
o przedstawienie opinii Komisji. 

J. Urbaniak – Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów poinformował, Ŝe opinia komisji była 
pozytywna. 

Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
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Wynik głosowania: 

„za”                          11 głosów 

„wstrzymuj ących”  4 głosy 

 

Ad. 25 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Burmistrz P. Toczko uzupełnił interpelacje z poprzedniej sesji. 

1) W roku bieŜącym utwardzony kostką zostanie wjazd do bloku przy Alei 600-lecia  
w Więcborku, natomiast pozostałe prace na terenie w/w posesji gminnej traktować naleŜy 
jako inwestycję o szacunkowej wartości około 10 000 zł, którą planuję się ująć w budŜecie 
na 2011 rok. 

     Trwają prace przy oczyszczaniu rowu na osiedlu Łopiennik, ich zakończenie przewiduje   
     się na koniec czerwca br. 
2) Odpowiedź na interpelację dla radnej B. Bury: 
      *  Prace porządkowe poboczy przy nowo powstałym chodniku przy ul. Powstańców    
       Wielkopolskich miały być prowadzone przez Zarząd Drogowy w Sępólnie Kraj. na   
       przełomie maja/czerwca, jednak z uwagi na opóźnienia w pracach drogowych  
       spowodowane warunkami pogodowymi, realizacja prac na Plebance nastąpi w terminie  
       późniejszym tj. na przełomie lipca/sierpnia. 

* Zapadnięty chodnik na Osiedlu Plebanka został juŜ naprawiony. 
      * Woda zalegająca na osiedlu Łopiennik obniŜyła się juŜ do poziomu umoŜliwiającego    
      swobodne przejście ulicę Popiela. 
2) W sprawie niewłaściwego parkowania na ulicy Parkowej i Strzeleckiej  

 w Więcborku wysłano pismo do Policji z prośbą o częstsze kontrole na tych ulicach. 
 

3) Po dokonaniu lustracji w terenie stwierdzono, iŜ przystanek autobusowy na drodze 
Sypniewo-Iłowo nie nadaje się do dalszego uŜytkowania. Stara konstrukcja zostanie 
rozebrana, a na jej miejsce ustawiona zostanie wiata blaszana. Prace te zostaną 
wykonane w terminie do końca lipca br.,  
 

4) W sprawie naprawy przepustu w miejscowości Borzyszkowo na drodze Borzyszkowo-
Czarmuń przesłane zostało w dniu 17.05.2010 r. pismo do Zarządu Drogowego  
w Sępólnie Kraj. Czekamy na odpowiedź. 

Odpowiedzi na interpelacje Radnych na dzisiejszej sesji: 

5) Ul. Brzozowa 1,2,3  - sprawdzę czy wydane zostały nakazy dotyczące przyłączenia. Wyślę 
ekipę, która przygotowywała plaŜę, aby uprzątnąć krzaki. 

6) Odpowiedź dla Radnego Balcera: proponuję dodać kratę, którą sami moŜemy wykonać  
i zamontować, aby zabezpieczała majątek Biblioteki. 

7) Odpowiedź dla Radnej Fiedler: ławeczki – zobaczę jakie są moŜliwości – temat pozostanie 
otwarty. Z koszami nie ma problemu, kosz na szkło postaramy się, aby dotarł. Jeśli chodzi 
o dziury w jezdniach to powiem, Ŝe są to drogi wojewódzkie. Sprawa wygląda tak,  
Ŝe Zarząd Dróg przyjął takie załoŜenie, Ŝe do inwestycji prowadzonych na terenie gminy 
gmina musi dopłacić – tzw. inicjatywa samorządowa. W przypadku chodnika w Witunii,  
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o którym mówił Radny Kosiniak gmina ma dopłacić 60% wartości inwestycji. Będziemy 
jednak monitować, aby dziury zostały załatane. 

8) Odpowiedź dla Radnego Schwartza: śmieci zostawiają róŜni ludzie. MoŜemy wysłać ekipę, 
która to posprząta, ale czy to coś da, nie gwarantuję. To kwestia kultury i edukacji. 

9) Odpowiedź dla Radnego Mroczkowskiego: PrzekaŜę Fifielskiemu, aby utwardził drogę  
na osiedlu Słonecznym. 

10)  Odpowiedź dla Radnego Piłki: cieszę się, Ŝe tory jeszcze działają. Będziemy monitować 
Nakło, Ŝeby cos z tym zrobili. Ja natomiast zobowiąŜę Fifielskiego, aby wyciął 50 m 
odcinek. Mam nadzieję, Ŝe nic nam nie zrobią. 

11) Odpowiedź dla Radnej Sowińskiej: za Łopiennik i lasek miejski – odpowiada gmina.  
Za osiedlem w bagno przywoŜone są regularnie śmieci, które my wywozimy. Nie da się 
tego skontrolować. 

Radna G. Sowińska zapytała czy nie pomoŜe kontrola umów? 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe  w przypadku wody i ścieków to owszem jest moŜliwe,  
ale w przypadku śmieci to nie. Za lasy państwowe natomiast odpowiadają lasy. 

Radna G. Sowińska zapytała co ze ścieŜką. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe Zarząd Melioracji, a dzierŜawią to wędkarze. 

Radna G. Sowińska zapytała czy to oni mają sprzątać? 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe po sobie tak. W zeszłym roku zrobili akcję sprzątania  
i poprosili nas o transport, a w tym roku nie. 

12) Odpowiedź dla Radnego Urbaniaka: to nie nasza droga, chociaŜ czasami sprzątamy nie 
pytając nikogo o zgodę. Będziemy monitować Zarząd Dróg, ale wcześniej sam sprawdzę i 
ewentualnie posprzątamy. 

13) Odpowiedź dla Radnych Kosiniaka i Piłki: będziemy się starali, aby firma, która wykonała 
zadanie poprawiła to. 

14) Odpowiedź dla Radnego Kosiniaka: drzwi w Zakrzewku – wymiana wkładu nie jest 
problemem. Droga 12 Apostołów – Jeleń – jutro jadę do FOGR podpisać umowę. Sprawy 
zostały zamknięte w sprawie komunalizacji. Chodnik przy drodze wojewódzkiej:  
do 15 września w ramach SID-u wystąpimy do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Mamy 
wycenić naszą robociznę. W przyszłym roku będzie to zrobione. Samochody za urzędem – 
moŜna to zrobić tymczasowo. Pas zieleni i zasianie trawy nic nie zmienią. Prędzej warto 
byłoby posadzić krzewy. 

Radny W. Kuszewski zapytał czy gmina reflektuje na to? 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe musimy to zrobić. Myślę, Ŝe w ramach ochrony środowiska 
moŜna to zrobić. 

15)  Projekt ronda i targowiska zostaną przedstawione po zakończeniu sesji nadzwyczajnej. 
16) GaraŜu nie sprzedamy, póki nie wyjaśnimy sprawy. Nie dojdzie do podpisania umowy, 

póki nie wyjaśnię tematu. 

Przewodniczący RM – J. Kujawiak poprosił o przedstawianie wolnych wniosków. 



 29 

Radny I. Balcer: Temat budŜetu OSP – jeśli kogoś zapraszamy na spotkanie to Ŝądamy 
wiarygodnych informacji. Druh Prezes niech by wyjaśnił dlaczego tak lekcewaŜąco nas 
potraktował. Czy Prezydium rozpatrywało wnioski. Czy Druh Posieczek otrzymał odpowiedź.? 
Nie! Czy Druh Kosiniak otrzymał? Nie! 

S. Posieczek wyjaśnił, Ŝe informację od Prezesa otrzymał dzisiaj rano i nic nie wie o kwestiach 
finansowych. 

Burmistrz P. Toczko dodał, Ŝe w grudniu ustalono, Ŝe miał nastąpić podział środków  
na poszczególne jednostki OSP. Czy zatem jako jednostki znacie stan posiadania? Czy kaŜda 
jednostka wie jakimi środkami dysponuje? 

Radny I. Balcer odpowiedział, Ŝe ma środki, ale nie wie czy moŜe kupić bo nie ma decyzji 
Zarządu. 

Przewodniczący RM – J. Kujawiak zapytał czy było wystosowane odpowiednie pismo. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe tak i nadal czeka na odpowiedź. 

Przewodniczący RM – J. Kujawiak dodał, Ŝe dzisiejszym tematem obrad sesji było bezpieczeństwo 
przeciwpoŜarowe. Nikt nie oczekiwał sprawozdania finansowego. Wy teŜ jesteście członkami 
Zarządu – dodał. Nie moŜecie być manekinami w Zarządzie. Macie prawo domagać się. Niech Pan 
Burmistrz uporządkuje te sprawy. MoŜna przecieŜ wstrzymać ruch środkami finansowymi. 

Radny W. Kuszewski zapytał kto wybiera prezesa. 

Radny S. Posieczek odpowiedział, Ŝe delegaci z poszczególnych straŜy. 

Radny Kosiniak chciał zwrócić uwagę, Ŝe podczas ostatnich zawodów odbywających się  
na stadionie padał deszcz i woda lała się po ścianach. Wyraził obawy, Ŝe podwieszany sufit 
któregoś dnia spadnie. GROM jest gospodarzem obiektów i powinien coś z tym zrobić. Trzech 
mieszkańców Plebanki zgłaszało do mnie, ze chcieliby się podłączyć do kanalizacji.  
Jest to odcinek zaledwie 100 m. 

M. Bąk odpowiedział, Ŝe musi być na to dokumentacja. 

Przewodniczący RM – J. Kujawiak poinformował Radnych o konieczności zorganizowania sesji 
nadzwyczajnej. Jest o związane z wyborami, okręgami wyborczymi i nowo powstałym Sołectwem 
Adamowo. 

Więcej pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady czterdziestej  dziewiątej sesji Rady 
Miejskiej w Więcborku” zamknął obrady. 
 
Prot. E. Kiestrzyn-Kobus 

  Przewodniczący Rady Miejskiej 
 

  /…/     mgr inŜ. Józef Kujawiak 
           


